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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Varga Mihály, pénzügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Emelik-e nyáron a nyugdíjakat?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

Nemrégiben  Gulyás  Gergely  miniszter  úr,  egy  újságírói  kérdésre  válaszolva,  kijelentette  egy
kormányinfón, hogy a kormány nem tervez mostanában nyugdíjemelést, majd novemberben akkor
kerül rá sor, ha szükséges. Arról is beszélt az évközi emelés kapcsán, hogy „évek óta nem így van”,
hozzátette, hogy nem is ők hozták ezeket a szabályokat.

Ehhez  képest  az  elmúlt  években  (helyesen)  többször  is  volt  november  előtt  évközi  kiegészítő
nyugdíjemelés. Arról nem is beszélve, hogy 2010 óta ez a kormány hozza a törvényeket. Így szűnt
meg – többek között – a béremelkedést is figyelembe vevő nyugdíjemelés lehetősége is. Azt is
fontos megjegyezni, hogy a nyugdíjtörvény szerint  „Az Országgyűlés felhatalmazza a Kormányt,
hogy a tényleges, illetőleg a várható makrogazdasági folyamatok és adatok ismeretében a szükséges
feltételek megléte esetén további kiegészítő intézkedéseket tegyen.”

Nagy Márton napokban tett kijelentéseit pedig már úgy értelmezték, mintha mégis jöhetne már a
nyáron egy nyugdíjemelés.

A Magyar Szocialista Párt azt kéri a kormánytól, hogy jövő hónap elsejétől 5 százalékkal emelje a
nyugdíjak összegét, hiszen a januári nyugdíjemelést már megette az infláció. A legfrissebb adatok
szerint továbbra is 25% felett van a nyugdíjas infláció, ahogyan az elmúlt fél év minden hónapjában
így volt.

Ahogy  egy  szakértő  megfogalmazta:  a  nyugdíjasok  költségvetése  nagyon  kemény  korlátokkal
rendelkezik,  hiszen  nem  tudnak  kiegészítő  jövedelmekre  szert  tenni,  és  ezért  amikor  az
élelmiszerárak 40 százalék fölötti inflációjával naponta szembesülnek, akkor úgy érzik, hogy az ők
eddigi 15 százalékos emelésük messze nem elégséges.



Mindezek miatt kérdezem:

• Emelik-e már nyáron a nyugdíjakat?
• Ha igen, pontosan mikor és milyen mértékben?
• Ha nem, akkor miért nem?

Várom válaszát!
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